
Nyilvánvaló, hogy a Lélek mondja! 
Ige: A Lélek pedig nyilván mondja, hogy az utolsó időben némelyek elszakadnak a hittől, hitető 
lelkekre és gonosz lelkek tanításaira figyelmezvén. Hazug beszédűeknek képmutatása által, kik 
meg vannak bélyegezve a saját lelkiismeretükben. Akik tiltják a házasságot, [sürgetik] az 
eledelektől való tartózkodást, melyeket Isten teremtett hálaadással való élvezésre a hívőknek és 
azoknak, akik megismerték az igazságot. Mert Istennek minden teremtett állata jó, és semmi 
sem megvetendő, ha hálaadással élnek azzal; Mert megszenteltetik Istennek igéje és könyörgés 
által. 1Tim 4:1-5. 

Bibliaolvasás: Ézsaiásnak, Ámóc fiának látomása, amelyet Júda és Jeruzsálem felől látott, 
Uzzijjának, Jótámnak, Áháznak és Ezékiásnak, Júda királyainak napjaiban. Halljátok meg, 
egek, és vedd füledbe, föld, mert az ÚR szól: Fiakat neveltem és méltóságra emeltem, de 
elpártoltak tőlem. Az ökör ismeri gazdáját és a szamár is urának jászlát, de Izráel nem ismer, 
az én népem nem ért engem! Ó, gonosz nemzet, hamissággal megterhelt nép, gonosz utódok, 
elvetemült fiak! Elhagyták az URat, megvetették Izráel Szentjét, és elfordultak tőle. Miért 
ostorozzalak tovább, miért folytatjátok a lázadást? Minden fej beteg, és minden szív erőtlen. 
Tetőtől talpig nincs e testben ép hely, csupa seb és dagadás és nyílt kelevény, amelyeket ki sem 
nyomtak, be sem kötöztek, olajjal sem lágyítottak. Ézsaiás 1: 1-6. 
Hadd énekeljek kedvesemről, egy dalt szerelmesem szőlőjéről! Kedvesemnek szőlője volt 
dúsan termő hegyoldalon. Fölásta és megtisztította a kövektől, nemes vesszővel ültette be, 
közepére tornyot építtetett, és sajtót is vágatott bele. Várta, hogy majd jó szőlőt terem, de 
vadszőlőt termett! Most azért, Jeruzsálem lakói és Júda férfiai, ítéljetek köztem és szőlőm 
között! Mit kellett volna még tennem szőlőmmel, amit nem tettem meg vele? Vártam, hogy jó 
szőlőt teremjen, miért termett vadszőlőt? Azért most tudatom veletek, hogy mit teszek 
szőlőmmel: Lerontom kerítését, hogy lelegeljék, elbontom kőfalát, hogy eltapossák. Ézsaiás 5: 
1-5;  
Ne bízzatok hát az emberben, akinek csak egy lehelet van az orrában, mert ugyan mire 
becsülhető ő? Mert íme, az Úr, a Seregek URa megvonja Jeruzsálem és Júda ellátását és 
támaszát, a támaszt, amelyet a kenyér és a víz jelent, a hőst és a hadakozót, a bírót és a prófétát, 
a jóst és a vént, az ötven ember hadnagyát, a tiszteletre méltó embert, a tanácsost, az ügyes 
mestert és a varázsláshoz értőt. Gyermekeket adok nekik fejedelemül, és sihederek uralkodnak 
rajtuk. A nép egymást nyomorgatja, egyik ember a másik ellen támad, mindegyik a társa ellen: 
a gyermek az öreg ellen, a becstelen a tisztességes ellen. Ézsaiás 3: 1-6;  
Ezt mondja az ÚR: Mivel Sion leányai fölfuvalkodtak, és magasra tartott nyakkal járnak, 
szemükkel kacsingatnak, finomkodva lépkednek, és lábukkal csengést-bongást keltenek: 
megkopaszítja az ÚR Sion leányainak fejét, és fölfedi léha mezítelenségüket. Azon a napon 
eltávolítja az ÚR ékességeiket, lábpereceiket, fejdíszüket és a holdacskákat, a fülbevalókat, a 
karpereceket és fátylakat, a pártákat, a csengős lábláncokat, az öveket, az illatos szelencéket és 
amuletteket, a gyűrűket és orrpereceket, az ünneplőruhákat, a palástokat, a nagy kendőket és az 
erszényeket, a tükröket, a gyolcsingeket, a fejfedőket és a vállkendőket. Akkor a balzsamillat 
helyén büdösség és az öv helyén kötél lesz, a bodorított haj helyén kopaszság, a szép köpeny 
helyén zsákruha, a szépség helyén pedig homlokra sütött bélyeg lesz. Férfiaid fegyver által 
hullnak el és vitézeid harcban. Szomorkodnak és gyászolnak a kapukban, és kifosztva ülnek a 
földön. Hét asszony ragad meg egy férfit azon a napon, és azt mondja: A saját kenyerünket 
esszük, és a magunk ruhájába öltözünk, csak hadd viseljük nevedet! Vedd le rólunk 
gyalázatunkat! Ézsaiás 3:17-28. 



Mert így szólt hozzám az ÚR, amikor rajtam volt erős keze, hogy tanítson engem, hogy ne 
járjak e nép útján: Ti ne mondjátok összeesküvésnek azt, amit e nép összeesküvésnek mond, és 
amitől fél, attól ti ne féljetek, és ne rettegjetek! A Seregek URát, őt tartsátok szentnek, őt féljétek 
és rettegjétek! És ő szent hellyé lesz nektek, de megütközés köve és botránkozás sziklája lesz 
Izráel két házának, Jeruzsálem lakosainak pedig csapda és háló. Sokan megbotlanak közülük, 
elesnek és összetörnek, csapdába esnek, és az megfogja őket. Zárd le e bizonyságtételt, és 
pecsételd le e tanítást tanítványaimnak! Én pedig várom az URat, aki elrejtette arcát Jákób háza 
elől, és benne bízom. Íme, itt vagyok én és a gyermekek, akiket az ÚR adott nekem, jelül és 
csodául vagyunk Izráelben. A Sion hegyén lakozó Seregek URától vagyunk mi! Ézsaiás 8: 11-
18. 

Prédikáció 

2021. szeptember 23-24-én Budapest volt ismét a házigazdája az immár IV. demográfiai csúcs 
konferenciának. A konferencián politikusok, egyházi vezetők, szakértők, a média, a vállalati 
szektor és a tudomány képviselői vitatták meg a legfontosabb, családokat, a gazdaságot, a 
biztonságot, a saját nemzetünket és a más népekkel történő együttélést érintő aktuális 
kérdéseket. 

Napjainkban egyesek a családalapítás és a gyermekvállalás számlájára írják a környezeti 
kihívásokat, a gyermekvállalást károsnak tartják. FRANK FUREDI szerint a házasság és 
gyermekellenes ideológia és lobbi elkötelezett hívei és minden más hangot túlharsogó 
képviselői, aktivista propagandistái, bűnösnek kiáltják ki azt, aki családot és gyermekeket 
vállal, természetese saját magukat a legjobb embereknek, akik úgy mond „megmentik a 
Földet”, a kérdés csak az, hogy kinek, ha nem lesz gyermek és ember a színén? Ők tehát úgy 
gondolják, hogy a fenntarthatóság és a család nem összeegyeztethető. 
Az idei csúcstalálkozó központi témája éppen ezért a demográfia és a fenntarthatóság. Érdemes-
e fenntarthatóságról beszélni, ha nem születik elegendő gyermek? Mit mond a tudomány és mit 
közvetít a média? Milyen szerepe van az ideológiának a család és a környezetvédelem 
megítélésében? 
Noha szinte az arcunkba mondják bele a médián keresztül azt a mérhetetlen és felfoghatatlan 
válságot, melynek egyik tünete éppen a nyugati civilizációban tapasztalható 
népességcsökkenés, valamiért teljesen közömbössé leszünk a világméretű baj észlelésére és úgy 
gondoljuk, hogy másokhoz képest nálunk nem is olyan nagy a baj, a végzetes pusztulás még 
visszafordítható. Vajon megnyugodhatunk-e, ha mindennapi életünknek csupán csak ezt az 
arcát láthatjuk? 
Ézsaiás, az Ámóc fia, aki Uzzija, Jótám, Aház és Ezékiás istenfélő és nemzeti politikát folytató 
jó királyok idejében volt az Úr prófétája, ki maga is úgy gondolta, ahogy jó belátású magyarként 
gondolunk mi ma saját és gyermekein jövőjére, de amikor Ézsaiás az Isten szent jelenlétébe, a 
mennyei oltár elé ragadtatott el és szembesült az Úr dicsőségével és szentségével, akkor a 
következő jajkiáltások szakadtak ki a lényéből: 

- Jaj nekem, elvesztem, mivel tisztátalan ajkú vagyok, és tisztátalan ajkú nép között 
lakom! Hiszen a Királyt, a Seregek URát látták szemeim! Ésa 6: 5. 

Mindezek után hozzá repült az egyik szeráf, akinek kezében izzó parázs volt, amelyet fogóval 
vett le az oltárról. Megérintette vele Ézsaiás száját, és ezt mondta:  

- Íme, ez megérintette ajkadat: vétked el van véve, és bűnöd meg van bocsátva.  



Ézsaiás ezt követően lett az örökkévaló Úr prófétája, aki tisztán, minden torzítás nélkül hallotta 
értette és adta tovább az Úr beszédét, vagyis az Isten tetteit. Meghallotta tehát az Úr szavát, aki 
ezt kérdezte:  

- Kit küldjek el, és ki megy el nekünk? Mire Isten prófétája ezt válaszolta: 
-  Íme, itt vagyok én, küldj el engem! 

Krisztus népeként és az Isten szent egyházaként, mit kellene ma úgy meghallanunk, mint 2700 
évvel ezelőtt Ézsaiás? 
Először is azt, amit Szentlélek Isten az apostolok által már kétezer évvel ezelőtt is megprófétált, 
tudniillik, hogy az utolsó időben némelyek elszakadnak a hittől, hitető lelkekre és gonosz 
démoni lelkek tanításaira fognak figyelni. Sajnos már nemcsak figyelik az ördögi tévelygést, 
hanem törvényi hatalommal mindenkire rá is akarják erőltetni a Sátán antikrisztusi uralmát. 
Témánknál maradva, a házasság tiltása az Isten által teremtett házasság teljes felszámolását 
jelenti. Ezer és egy oldalról kezdték ki az Isten szerint emberi közösséget, középpontjában a 
szent házasság intézményét és ez a rombolás mára oda jutott, hogy emberek nem tudják 
magukról, hogy fiúk-e, avagy lányok. A sátáni romboló erők testi létünknek oly közelségébe 
jöttek, amikor újonnan a nemiségen keresztül az embert önmagával és szent Teremtőjével 
fordítják szembe. 
Látnunk kell, hogy mindaz, ami a szemünk előtt történik minden kétséget kizáróan az utolsó 
napok jele. Jel tehát, amiről nekünk tudnunk kell, hogy Urunk küszöbön álló visszajövetelét 
jelzik. 
Másodszor tudatosulnia kell bennünk annak is, hogy a házaság totális lerombolása teljes 
mértékben a Sátán műve, démoni erők közreműködésével történik a szemünk előtt. A Sátán 
azért cselekedhet így, mert sokan szakadtak el a hittől, hogy a nagy hitetőre, ős hazudozó és 
embergyilkos oldalán harcoljanak Isten és az ő Krisztusa ellen. Ők azok, akik a lelkükben a 
sátán bélyegével már meg vannak bélyegezve, hogy a nagy veszedelem zsoldosaiként és hóhér 
rabszolgáiként töltsék be az Istentől eleve elrendelt sorsukat. Beszédük a legtöményebb 
hazugság életük pedig álságos képmutatás, a kígyó lénye megtestesítői. A Föld eme önjelölt 
„megmentői”, „megszabadítói”, „krisztusai és jézusai” az általuk elképzelt szabadítás1 nevében 
oly dolgokat tiltanak és semmisítenek meg nagy sietséggel, mint akik tudják, hogy kevés 
idejük2 van, amelyeket Isten teremtett a hívőknek, azoknak, akik megismerték az igazságot, 
hogy ők hálaadással élvezzék, azaz éljenek vele. 
Ki szeretném hangsúlyozni, hogy nemcsak az evés világa tartozik ehhez az őrült tiltáshoz, 
aminek keretében a magukat, a Föld globális élelmezőinek képzelők azon kísérleteznek, hogy 
emberi eledel helyett bogarakkal és kukacokkal etessenek bennünket, tehát az apostoli és 
prófétai beszéd nemcsak az élelmezést akarják gyilkos őrülttel beszabályozni, hanem magát a 
szent házasságot is, az Isten embert alkotó szent műhelyét, amit Isten kegyelmi ajándékképpen3 

 
1 És sok hamis próféta támad, akik sokakat elhitetnek. És mivelhogy a gonoszság megsokasodik, a szeretet 
sokakban meghidegül. Máté 24:11-12; Mert hamis Krisztusok és hamis próféták támadnak, és nagy jeleket és 
csodákat tesznek, annyira, hogy elhitessék, ha lehet, a választottakat is. Íme eleve megmondottam nektek. Azért 
ha azt mondják majd nektek: Íme a pusztában van; ne menjetek ki. Íme a belső szobákban; ne higgyétek. Máté 
24:24-26. 
2 Annak okáért örüljetek egek és akik lakoztok azokban. Jaj a föld és a tenger lakosainak; mert leszállott az ördög 
ti hozzátok, nagy haraggal teljes, úgymint aki tudja, hogy kevés ideje van. Jel 12:12. 
3 Mert szeretném, ha minden ember úgy volna, mint én magam is; de kinek kinek tulajdon kegyelmi ajándéka 
vagyon Istentől, egynek így, másnak pedig úgy. Mondom pedig a nem házasoknak és az özvegyasszonyoknak, 
hogy jó nekik, ha úgy maradhatnak, mint én is. De ha magukat meg nem tartóztathatják, házasságban éljenek: mert 
jobb házasságban élni, mint égni. Azoknak pedig, akik házasságban vannak, hagyom nem én, hanem az Úr, hogy 
az asszony férjétől el ne váljék. Hogyha pedig elválik is, maradjon házasság nélkül, vagy béküljön meg férjével; 



azért adott a hívőknek, az ő népének, nekünk, hogy míg ez a világ áll, Istennek igéje és 
könyörgés által hálaadással és szentül éljünk vele, benne és általa az Isten dicsőségére! 
Emlékeztetni szeretném magunkat, hogy itt az Úr házában, az úrasztalánál az élő Isten színe 
előtt azt esküdtük és fogadtuk, hogy feleségünkkel és férjünkkel, akit az Úr állított az 
oldalunkra, s akivel az Isten törvénye szerint házasodtunk, szentül élünk. Akkor ezt mondtuk: 

- „Vele szentül élek! Vele tűrők, vele szenvedek, és őt, se egészségben, sem betegségben, 
sem boldog, sem boldogtalan állapotában, holtomig vagy holtáig, hitetlenül el nem 
hagyom, hanem teljes életemben hűséges (…) leszek!” 

Harmadszor és végül mind ebből azt a következtetést kell levonnunk, ki-ki saját magára nézve 
is, hogy tetszik vagy sem, akarja vagy sem a maga teljes létével benne van az igazság és 
hazugság, az élet és halál, a világosság és sötétség, Isten és az ellene lázadó Sátán 
kibékíthetetlen háborújában és annak is a legutolsó nagy és végzetes csatájában, ahol a saját 
üdvösség a tét! 
Ebben a nagy összecsapásban semmit sem számít az, hogy ki milyen nemű, vagy hány éves, 
milyen bőr színű, milyen nemzetiségű, milyen végzettségű, mely társadalmi osztályba sorolták 
be, csak egy számít, hogy Isten igazsága és az Ő háromszor szent személye oldalán áll-e vagy 
ellene. 
Senki nem lehet igazán az Úr oldalán, aki nem ismeri és nem szereti az Isten Igéjét, az Úr 
parancsait, törvényét, rendeleteit, aki nem szereti az Isten élő beszédét, azok, aki elszakadnak a 
hittől! 
Az elmúlt vasárnap hallottunk arról tanítást, hogy ez a hit, amitől sokan elszakadtak, a Jézus 
hite. Elszakadni a hittől annyit jelent, hogy nem a Jézus hitével bízni Istenben, a mi Atyánkban, 
a tervében az akaratában. Hogy imádkozod azt, hogy „legyen meg a te akaratod”? Hogy 
mondod azt, hogy „jöjjön el a te országod és legyen meg a te akaratod”? Ezt csak a Jézus 
szavával, lelkével, lelkületével és hitével mondhatjuk igazán a mi Atyánknak! Amikor Jézus 
kimondta ezeket a szavakat ott az Olajfák hegyén a Gecsamani kertjében, akkor tudjuk, hogy 
néhány órán belül mi várt rá: a keresztfa általi kínhalál. Ő mégis kimondta. Ő mégis ezt az imát 
imádkozta, nem egy másikat és harmadnap feltámadt a halottak közül. Így hallgattatott meg, 
így teljesedett be az Isten akarata és így jött el az Isten országa! Igen! Ez történt! De sokan 
elszakadnak ettől a hittől! Ez a hit nem kell. Amikor ki kell várni azt a „harmadnapot”, az a hit 
már nem kell! Nekünk most azonnal kell minden, akár olyan áron is, hogy a kövekből, vagy 
kukacokból legyen a mindennapi kenyerünk. Most kell nekünk minden jó, Kánaán tejjel és 
mézzel folyó földje. De ez nem az Isten akarata, ez a mi akaratunk és nem fog működni. 

 
és a férj se bocsássa el a feleségét. Egyebeknek pedig én mondom, nem az Úr: Ha valamely atyafinak hitetlen 
felesége van, és ez vele akar lakni, el ne bocsássa azt. És amely asszonynak hitetlen férje van, és ez vele akar lakni, 
el ne bocsássa azt. Mert meg van szentelve a hitetlen férj az ő feleségében, és meg van szentelve a hitetlen asszony 
az ő férjében, mert különben a ti gyermekeitek tisztátalanok volnának, most pedig szentek. Ha pedig a hitetlen 
elválik, ám váljék el; nem vettetett szolgaság alá a keresztyén férfiú, vagy asszony az ilyen dolgokban. De 
békességre hívott minket az Isten. Mert mit tudod, te asszony, ha megmentheted-e a férjedet; vagy mit tudod, te 
férfiú, ha megmentheted-e a feleségedet? Csak amint kinek-kinek adta az Isten, amint kit-kit elhívott az Úr, úgy 
járjon. És minden gyülekezetben ekképpen rendelkezem. 1Kor 7:7-17. Ki-ki amely hivatásban hívatott el, abban 
maradjon. Szolgai állapotban hivattattál el? Ne gondolj vele, sőt ha szabad lehetsz is, inkább élj [azzal]. Mert az 
Úrban elhívott szolga az Úrnak szabadosa; hasonlóképpen aki szabadságban hívatott el, Krisztusnak szolgája. 
Áron vétettetek meg, ne legyetek embereknek szolgái. Ki-ki amiben elhívatott, atyámfiai, abban maradjon meg az 
Isten előtt. 1Kor 7:20-24. Ezt pedig azért mondom, atyámfiai, mert az idő rövidre van szabva ezentúl, azért akiknek 
van is feleségük, úgy legyenek, mintha nem volna. És akik sírnak, mintha nem sírnának; és akik vigadnak, mintha 
nem vigadnának; akik vesznek, mintha semmijük sem volna. És akik élnek e világgal, mintha nem élnének: mert 
elmúlik e világnak ábrázatja. 1Kor 7:29-31; 



Nem maradt egyéb hátra, mint az, hogy Istennek ez az Igéje, amit itt és ma Ézsaiás próféta és 
Pál apostol által hallottunk, a legkiválóbb röntgen, ultrahang, mágnesen rezonancia, vagy 
komputeres tomográfia (computed tomography) képalkotó gépeként az ízek és velők 
mélyégéig4 átvilágítson, hogy napvilágra hozza valódi állapotunkat, azt, hogy személy szerint 
ki miként van benne e nevezett küzdelemben.  
Ma mindenki úgy gondolja, sőt meg van győződve, hogy ő, a jó oldal lehető legjobb helyén 
van, a gyermektelenített Föld megmentői5 éppen úgy, minit az Isten törvénye szerint élő 
családok.  
Az Isten igazsága azonban mégis csak az, hogy Isten és Krisztus Urunk szent trónusa előtt csak 
egyféleképpen állhatunk meg, és ez nem az amit gondolunk, hanem az, amit az Úr igéje mond. 
Az Isten Szava azt mondja, hogy csak Ézsaiáshoz hasonlóan jajveszékelve, kegyelemért 
esedező kárhozatra méltó bűnösökként állhatunk előtte, mint akik itt és most vállaljuk azt, hogy 
a mennyei oltárról való tűz, az Isten élő Igéje, az Isten Szentlelke tűz, belül és kívül bennünket 
is megtisztítson! „Ti már tiszták vagytok ama beszéd által, amelyet szóltam nektek. Maradjatok 
énbennem és én is tibennetek, - mondta Jézus a tanítványainak! (Ján 15:3-4) Az Isten Igéje 
megtisztít! Kit tisztít meg? Aki hallgatja, meghallgatja és a Jézus hitével megmarad benne! 
Hogy tisztuljon meg az, aki nem jön megfürödni a Krisztus beszédében? Vállalnunk kell tehát, 
hogy az Isten Igéje megtisztítson és megszenteljen, még akkor is, ha az megéget, akkor is, ha 
fáj, ha megsebez az, amit hallunk!  
Kiáltsunk tehát, hogy Atyánk megújuló kegyelme vegye le rólunk törölje el minden saját 
magunk által eltakarta gyalázatunkat! Mit prófétált Ézsaiás Jeruzsálem kecsesen járó lányairól? 
Eltörlöm és elveszem ezt tőletek! Elveszek mindent, ami eltakarja üres léhaságotokat, 
gyalázatotokat és marad a csupasz meztelenség és a kopaszság. Az illat helyet orrfacsarító bűz 
lesz. Tudjuk, hogy beteljesült, nem volt olyan régen, hogy ne emlékeznénk a koncentrációs 
lágerekre! Szóról szóra teljesült be minden. Kérdezem tehát! E mai kor gyermekei mivel 
jobbak? Én úgy gondolom, ők jobbak voltak nálunknál, mégis az a borzalom jutott 
osztályrészül. Milyen sors vár akkor reánk, erre a nemzedékre, ha nem tisztíthat meg bennünket 
Istennek ez a beszéde? Bele sem merek gondolni! 
Bőven van bűn, mulasztás és vétek melyeknek megbánásával és megvallásával tartozunk 
Istennek, egymásnak és magunknak, a megbánás és jóvátétel helye pedig az oltár! Ennél az 
oltárnál, ahol hősiesen akarod feláldozni magadat Istennek, emlékeztett és juttattja eszedbe 
Szentlélek, hogy felebarátodnak panasza van ellened.6 Megvizsgál, megítél, meggyőz. 
Feddhetetlen gondolkodásmódot és hozzáállást hoz létre az iránt, akivel szemben nem volt 
igazad, aki fel mulasztásod és tartozásod van. Sokszor és sokféleképpen vétkeztünk az 
önmagunk nem szeretése7 bűnével magunk, a szerelem és a szerelmünk, a házasság és a 
házastársunk, a család és a saját gyermekeink, a szüleink és testvéreink közössége, a rokonság, 

 
4 Mert az Istennek beszéde élő és ható, és élesebb minden kétélű fegyvernél, és elhat a szívnek és léleknek, az 
ízeknek és a velőknek megoszlásáig, és megítéli a gondolatokat és a szívnek indulatait. És nincsen oly teremtmény, 
amely nyilvánvaló nem volna előtte, sőt mindenek meztelenek és leplezetlenek annak szemei előtt, akiről mi 
beszélünk. Zsid 4:12-13. 
5 Mivel megszűntek az Úrra vigyázni esznek majd, de meg nem elégesznek; fajtalankodnak, de nem szaporodnak. 
Hós 4:10. 
6 Azért ha áldozati ajándékodat az oltárra viszed, és ott eszedbe jut, hogy atyádfiának valami panasza van ellened, 
hagyd ott az oltár előtt ajándékodat, eredj el, előbb békülj meg az atyádfiával, és csak azután jöjj, és vidd fel 
ajándékodat. Mt 5: 23-24. 
7 Jézus pedig monda neki: Szeresd az Urat, a te Istenedet teljes szívedből, teljes lelkedből és teljes elmédből. Ez 
az első és nagy parancsolat. A második pedig hasonlatos ehhez: Szeresd felebarátodat, mint magadat. Máté 22:37-
39. 



a baráti társaság, a gyülekezeti közösség, az Isten szent népe és mindezek által az Úr ellen! 
Senki sem szolgálhat lélekben és igazságban az Úrnak, ameddig nem állítja félre a szent 
szolgálat útból azt az akadályt, amit Szentlélek az oltárnál mutatott meg. Sokan bolondok8 
áldozatával áldoznak9, azaz szolgálnak Istennek, hogy nyilvánvaló legyen a bölcsesség, aki így 
szól: 

- „A bolondokat megcsúfolja a bűnért való áldozat; az igazak között pedig jóakarat van.” 
Péld 14:9. 

Könyörögjünk hát Szentlélek munkájáért, adjon megtérést, szent megújulást, azt a kegyelmet, 
hogy Isten szeplőtlen szent népeként tudjuk fogadni értünk mennyekből eljövő Urunkat! Ámen. 

 
8 Mikor Istennek fogadást téssz, ne halogasd annak megadását; mert nem gyönyörködik a bolondokban. Amit 
fogadsz, megteljesítsd! Préd 5:4; Az istentelenek áldozata gyűlölséges az Úrnak; az igazak könyörgése pedig 
kedves neki. Péld 15:8; Az istentelenek áldozata utálatos; kivált mikor gonosz tettért viszi. Péld 21:27. 
9 Őrizd meg lábaidat, mikor az Istennek házához mégy, mert hallgatás végett közeledned jobb, hogynem a 
bolondok módja szerint áldozatot adni; mert ezek nem tudják, hogy gonoszt cselekesznek. Préd 5:1. 


